


JÚNIUS 09. VASÁRNAP

A képviselő-testület tag jai
Polgármester
KLEMENT JÁNOS
Független
Polgármester

Települési képviselő-testület tag jai   
(önkormányzati képviselők)
6 képviselő
SOÓS JÓZSEF
Független 44,22% (371)

BOBJÁK ZOLTÁN
Független 44,10% (370)

SINKÓ GABRIELLA
Független 41,72% (350)

MÉSZÁROS ISTVÁN
Független 38,14% (320)

SZLAVICSEK GABRIELLA
Független 38,14% (320)

MATEJKA MÁRTON
Független 35,16% (295)

Választási eredmények

HELYI ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS

NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATI 
VÁLASZTÁS
A települési szlovák 
nemzetiségi önkormányzat 
tag jai 5 tag

SINKÓ MIHÁLYNÉ
78,57% (121)

BAGYÁNSZKI JÁNOSNÉ
74,68% (115)

JAKAB JÁNOSNÉ
72,73% (112)

GAZDAG JÁNOS
62,99% (97)

SALAMONNÉ SINKÓ 
MÁRIA
61,69% (95)

a helyi önkormányzatok és nemzetiségi önkormányzatok alakuló 
üléseit október 1. után 15 napon belülre kell összehívni
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Tisztelt 
Csomádi 
lakosok!

u Még nem zárult le a 
csapadévíz-elvezetés korszerűsítése 
beruházás. Az esőzések során kide-
rült hibák kijavítása folyik.

u Köszönjük mindazoknak, 
akik rendben tartják az ingatla-
nuk előtti közterületet, gondozzák 
kertjeiket.

u Tisztelettel köszöntjük a 
köztisztviselőket Köztisztviselői 
nap alkalmából és az egészségügy-
ben dolgozókat Semmelweis nap 
alkalmából!

u Szeretettel köszöntjük a 
ballagó óvodásokat és iskolásokat! 
Sikeres jövőt kívánunk nekik!

Mindenkinek jó egészséget, a 
nyárra jó pihenést, nyaralást kívá-

nunk!
  

Klement János
polgármester 

testületi 
hírek

Tájékoztató Cso-
mád Község Önkor-
mányzat Képviselő-
testülete 2024. 05. 
08-i üléséről:

1. Döntés a "Földgáz 
beszerzése Csomád, 2025" 
tárgyú közbeszerzési eljá-
rásban

A Képviselő-testület a 
Földgáz beszerzése Csomád, 2025. 
tárgyú közbeszerzési eljárást ered-
ményesnek nyilvánította. A legala-
csonyabb árat tartalmazó ajánlatot 
az MVM Next Energiakereskedel-
mi Zrt. ajánlattevő adta.

 A napirend 6 egyhangú igen szava-
zattal került elfogadásra.

 2. Döntés a 
"Villamosenergia beszer-
zése Csomád, 2025" tárgyú 
közbeszerzési eljárásban

A Képviselő-testület a 
Villamosenergia beszerzése Cso-
mád, 2025 tárgyú közbeszerzési el-
járást eredményesnek nyilvánította. 
A legalacsonyabb árat tartalmazó 
ajánlatot az MVM Next Energiake-
reskedelmi ajánlattevő adta.

A napirend 6 egyhangú igen sza-
vazattal került elfogadásra.

POLGÁRMESTERI BESZÁMOLÓ

Tájékoztató Cso-
mád Község Önkor-
mányzat Képviselő-
testülete 2024. 04. 
15-i üléséről:

1. Beszámoló a Duna-
keszi Rendőrkapitányság 
2023. évi munkájáról

A Képviselő-testület el-
fogadta Pest Vármegyei 

Rendőr-Főkapitányság Dunakeszi 
Rendőrkapitányság 2023. évi munká-
járól készült beszámolót.

 A napirend 6 egyhangú igen szava-
zattal került elfogadásra.

2. R e n d e l e t a l ko t á s 
Csomád Község közterüle-
teinek használatáról

A rendelet megalkotása 
óta hatályba lépett jogszabá-

lyi változásokra és a gyakorlati tapasz-
talatokra figyelemmel indokolttá vált 
a rendelet felülvizsgálata, ezért a Kép-
viselő-testület új rendeletet alkotott.

A napirend 6 egyhangú igen szava-
zattal került elfogadásra.

3. Döntés a természet-
ben nyújtott szociális célú 
tüzelőanyag vásárláshoz 
nyújtott támogatás tárgyá-
ban kiírt pályázaton való 
részvételről

A Képviselő-testület döntött a pá-
lyázat benyújtásáról és az önrész vál-
lalásáról.

A napirend 6 egyhangú igen szava-
zattal került elfogadásra.

Részletesebben a www.csomad.hu 
oldalon olvashatnak.

Nagyon szépen köszönöm 
azoknak, akik támogattak, és 
megtiszteltek szavazatukkal! 

Tisztelettel gratulálok Csomád 
választott  Képviselő-testületé-

nek! Eredményes munkát, sikeres 
együttműködést kívánok

az elkövetkező évekre.
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Születésnapot 
ünnepeltünk!

Idén Ünnepeltük a „Csónak” Csomádi Nagycsaládosok Egyesülete 
megalakulásának 10. évfordulóját közel 80 fő részvételével. Az ünnep-
ségen köszöntöttük az egyesület alapító elnökét és azokat a tagcsaládo-
kat, akik máig a tagsághoz tartoznak. A rendezvényen jelen volt Rendek 
Ildikó, az NOE Észak-Magyarországi Régiójának vezetője, valamint 
Klement János Polgármester Úr is. Alább olvashatjuk egy tagcsaládunk 
élménybeszámolóját.

Ezúton szeretném megköszönni minden kedves családnak akik az el-
múlt években a tagságunkhoz tartoztak több, vagy kevesebb ideig, és 
segítették egyesületünket, önkéntes munkájukkal, ötleteikkel. 

Bobjákné Ványi Márta
elnök

Egy CSÓNAK-ban evezünk

 10 éve 10 alapító családdal indult útjára a CSÓNAK, amely telepü-
lésünkön nem csupán a vízi közlekedésre alkalmas eszközt jelenti, hanem 
közösségünket, a Csomádi Nagycsaládosok Egyesületét.  

Ezen alkalomból gyűlt össze ünnepelni az egyesület apraja és nagyja 
április 6-án településünk Művelődési Házában.  Ünnepelni, hálát adni, 
köszönetet mondani és emlékeket felidézni, hogy ez a CSÓNAK mennyi 
helyre is vitte el a családokat, milyen életre szóló élményekkel gazdagította 
az utazókat. Egyesületünk taglétszáma az évek során megsokszorozódott, 
ami örömmel tölt el bennünket. Az ünnepi köszöntések, finom ételek, fan-
tasztikus torta elfogyasztása után lehetőség adódott egy kis kötetlen be-
szélgetésre, amire a rohanó hétköznapokban kevés alkalom nyílik.

10 év kerek évforduló, számtalan közös program, élmény, kirándulás, 
nyaralás, tábor, önkéntes munka, amelyek felelevenítésére adott lehetősé-
get a fotókból összeállított kiállítás. Ezen időszak alatt gyermekeink közül 
sokan már felnőttek, de a képek mellett megállva ők is mosolyogtak, mesél-
tek, nevettek, előkerültek a közös élmények, hogy ők gyermekként ezekre 
hogyan és mint emlékeznek.  Mert családban élni jó! Nagycsaládban még 
inkább.  És miért jó a nagycsaládos egyesületünkhöz tartozni? Mit jelent 
számunkra mindez? Csoda, ha van egy hely, egy közösség, ahol a családok 
közös programokon vesznek részt, legyen szó önkéntes munkáról vagy ki-
rándulásról, táborról.  Az önkéntes munkában, gyerekeink kicsi koruktól 
látják maguk körül, milyen jó tenni egy közösségért, örömet okozni má-
soknak, segíteni, együtt szebbé tenni a települést, ahol élünk, hiszen ezzel a 
jövőjüket építjük, együtt közösségben, kicsik és nagyok, idősek és fiatalok. 
Hiszen gyermekeink jelentik a jövőt, és ha ezt közösen építjük, tesszük, ta-
lán jobban értékelik majd. Számtalan közös utazáson vettünk részt, ismer-
tük meg hazánk kincseit, nyaraltunk, túráztunk, kirándultunk, nevettünk, 
beszélgettünk, bicikliztünk. „CSÓNAK”-unk bejárta kishazánk meseszép 
tájait, a teljesség igénye nélkül: Budapest, Balaton, Tisza-tó, Püspökladány, 
Tata, Szarvas, Velencei-tó, Balaton, Hortobágy.  >>>
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>>> Néhány gondolat a szü-
letésnapi beszélgetésekből, mit 
is jelent az egyesület, mi min-
dent adott számunkra: 

„Mint egy óriási nagy család, 
gyermekeink együtt nőttek fel, 
szemünk láttára váltak felnőtté, 
sok közös program, tábor, mun-
ka, öröm, élmény köt össze ben-
nünket.”

„Amikor kiköltöztünk Cso-
mádra, a CSÓNAK Nagycsalá-
dos Egyesület tagcsaládjai lettek 
az első barátaim. Nagyon hálás 
vagyok értetek!”

„Az elmúlt tíz év annyi él-
ményt és emléket jelentett az 
egész családunknak, ami másnak 
egy egész élet során nem adatik 
meg.”

„Nagyon jó a gyerekeknek örö-
met okozni a programokkal. Gye-
rekként én is nagyon élveztem 
ezeket.”

„Végtelenül hálás a szívem, 
hogy részese lehettem családom-
mal együtt ennek az utazásnak, 
a közösségnek. Köszönöm, hogy 
befogadtatok, barátokat kap-
tunk.”

Kedves Csomádi Nagy-
családos Családok! Ha szí-
vesen beszállnátok mellénk a 
CSÓNAK-ba és velünk utaz-
nátok, szeretettel hívunk és vá-
runk titeket egyesületünkbe. 

Köszönettel tartozunk mind-
azoknak, akik segítették egye-
sületünk munkáját ez idő alatt, 
- anyagi támogatással, önkéntes 
munkával, lelkesedéssel. Kö-
szönjük a vendégeknek, akik 
megtiszteltek bennünket jelen-
létükkel és velünk ünnepeltek. 

A rendezvény a Civil Támo-
gatási Alap nyertes pályázatával 
valósulhatott meg.

Lajtosné Dudok Mária
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Az Európa-bajnokságra a sé-
rüléséből épphogy felépülő 

Krizsán Xénia szép versenyzéssel lett 
Eb-nyolcadik.

A hétpróba második versenynap-
ján tizenhatan maradtak versenyben, 
az első napot ugyanakkora pontszám-
mal (3598 pont) záró Krizsán Xénia 
és Nemes Rita centire ugyanakkorát 
ugrott távolban (631), így továbbra 
is megegyezett a pontszámuk (4544). 
Krizsán mindhárom kísérletét ki-
használta gerelyhajításban, bár koráb-
bi könyöksérülése miatt csak egyet 
tervezett, de idénybeli legjobbjával 
(44.98), a nyolcadik helyről várhatta 
az utolsó versenyszámot, a nyolcszáz 
méteres síkfutást. Tavaly mindketten 
óriásit futottak a budapesti vb-n, ez-
úttal a középmezőnyben végeztek, 
így Krizsán 8., Nemes 9., Szűcs Szabi-
na pedig 16. lett.

Forrás: Nemzeti Sport

"Visszaesett, mégsem 
csalódott a budapesti vb 

magyar hőse"
Krizsán Xénia nyolcadik lett női 

hétpróbában a római szabadtéri atlé-
tikai Európa-bajnokságon. A magyar 
atléta a tavalyi budapesti világbajnok-
ságon szenzációként negyedikként 
végzett, de a mostani eredményével 
is elégedett, bízik benne, hogy az 
olimpián ennél jobb teljesít-
ményre lesz képes. 

– Most úgy érzem, jól 
tettem, hogy eljöttem erre 
az Eb-re, mert önbizalmat szerez-
tem, ami nagyon elveszett az edzések 
és a felkészülés során. Szerintem sokan 
már nem is hittek bennem, remélem, 
ők is látják, hogy azért nincs vége. Az 
olimpiára is hagytam egy-két dolgot 

magamban, ezért elégedettnek kell 
lennem ezzel az eredménnyel – nyilat-
kozta a verseny után Krizsán Xénia, 
aki gerelyhajításban sérült könyöke 
miatt csak egy dobást tervezett, de 
végül mégis háromszor pró b á l-
kozott, mert az első u t á n 
úgy érezte, még sok van 
benne.

– 800 
méteren nem 
akartam min-
denképpen na-
gyot futni, mert 
láttam, hogy 
nem tudok előre-
lépni. Összességé-
ben úgy gondolom, 
ha otthon valaki 
azt mondta volna, 

nyolcadik leszek az Eb-n, elfogadtam 
volna, persze nyilván ennél az olimpi-
án sokkal több kell – tette hozzá a ma-
gyar hétpróbázó, akit a tavalyi vb óta 
elsősorban a begyulladt Achilles-ina 
hátráltatott a felkészülésben, de így is 
a nyolcadik a világranglistán, amivel 
biztos a részvétele a párizsi olimpián.

Forrás: Magyar Nemzet

Gratulálunk Xéni! Mielőbbi 
gyógyulást kívánunk! Nagyon 

szurkolunk neked az Olimpián!

xénia az európa-bajnokságon

Egymás mögött a három magyar hétpróbázó: 
Krizsán Xénia, Nemes Rita és Szűcs Szabina Forrás: MASZ
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Jó egészséget és sok boldog pillanatot  
kívánok a kisbabás családoknak ezen a 
hosszú-hosszú úton! 

Nagy Anikó 

Zsombor, a fiatal család második fiúgyermeke nemrég még csak pocaklakó volt. 
Sok boldogságot és önfeledt pillanatot kívánunk! 

Barnabás örömteli érkezése 

mindenki szívét melengeti.  Büszke 

apukája és kedves édesanyja,  na 

és a nagytesok máig nem tudnak 

betelni vele. Legyen ez még nagyon 

sokáig így! 

Eliza Veronika tavasz óta aranyozza be 
szülei és az egész család szívét .
Szívből gratulálunk a csöppséghez! Teljen 
sok örömük az anyaság és az apaság új 
kihivásaiban. 

Gólyahírek
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Három új beruházás kezdő-
dött el Csomádon a múlt 

hónapban, május elején pedig ná-
lunk járt a Petőfi Irodalmi Múzeum 
ország járó vándorkiállítása, a Pető-
fi-busz, amelyet itt helyben, a tele-
pülésen tekinthettek meg az érdek-
lődők anélkül, hogy be kellett volna 
utazniuk a fővárosba – mondta el a 
lapunknak adott interjúban Tuzson 
Bence, térségünk országgyűlési kép-
viselője, hazánk igazságügyi minisz-
tere. 

– Milyen üzenete van az itt élő em-
berek számára annak, hogy térségünk 
az ország legdinamikusabban fejlődő 
régióinak egyike? 

– Ennek a valóban rangos és je-
lentős eredménynek a pozitív hatá-
sait mindenki megtapasztalhatja a 
hétköznapokban, hiszen elég csak 
körülnézni településeink utcáin, és 
mindenki láthatja, hogy milyen fej-

lesztések vannak folyamatban, itt 
helyben, Csomádon is. Hadd kezd-
jem rögtön a legfrissebbekkel, ugyan-
is sikerült megszereznünk olyan Pest 
vármegyei forrásokat a település 
számára, amelyeknek köszönhetően 
tovább fejlődhet a közösség, hiszen 
három új beruházás kezdődött el a 
múlt hónapban. A 
közbeszerzési eljá-
rás már lezárult és 
a képviselő-testü-
let kiválasztotta 
a kivitelezőket, 
megkezdődött 
az Arany János 
utca útépíté-
se, a Dózsa 
György utca 
József Attila utca felőli szakaszá-
nak útépítése és felújítása, valamint 
a Kossuth Lajos út páros oldalán a 
48. házszámtól a Templomig terjedő 
szakaszon a járda felújítása. Ahogy 

korábban már mondtam is, meg-
győződésem, hogy minden forint jó 
helyre kerül, amit csomádi fejleszté-
sekre költünk el. Különösen örülök 
ugyanakkor annak is, hogy május 
elején Csomád is vendégül láthatta 
a Petőfi Irodalmi Múzeum mobil ki-
állítását, vagyis az ingyenesen láto-
gatható Petőfi-buszt, amely a költő 
bicentenáriuma alkalmából járja az 
országot azzal a céllal, hogy az élet-
művet új megközelítésbe helyezze, il-
letve minél szélesebb körben elérhető 
élményt nyújtson az érdeklődők szá-
mára. Biztosra veszem, hogy hatalmas 
élmény lehetett mindenkinek, aki itt 
helyben, Csomádon megnézte ezt a 
vándor tárlatot, ugyanis a bemutatott 
gyűjteményi tárgyak mindegyike a 
szerző ismert verseihez kapcsolódik. 
A kiállítást pedig úgy állították össze, 
hogy annak tárgyai az alkotó életének 
legfontosabb, meghatározó döntése-
it, találkozásait idézzék fel. Meggyő-
ződésem, hogy ezek az eredmények is 
szemléletesen igazolják, hogy térsé-
günk valóban hazánk egyik legdina-
mikusabban fejlődő régiója, mi pedig 
továbbra is következetesen azon dol-
gozunk, hogy ezt a kiemelt helyünket 
hosszú távon is megőrizhessük az or-
szág élvonalában. Évek óta folyama-

tosan azért dolgo-
zom, hogy szebbé, 
jobbá és bizton-
ságosabbá tegyük 
az itt élő emberek 
életét, az eddig elért 
eredményeink pedig 
önmagukért beszél-
nek. Én ezt a munkát 
folytatom a további-
akban is!

– Infrastrukturális beruházásokat 
említett az imént. Ilyenkor, tavasszal 
előtérbe kerülnek az ilyen fejlesztések?

képviselőnk

Békére és biztonságra van 
szükségünk!

...három új beruházás kezdődött

Tuzson Bence: Nagy jelentősége van minden fejlesztésnek, 
amelyik hozzájárul ahhoz, hogy mindenki nyugodtan 
indulhasson útnak reggelente, amikor dolgozni megy, vagy 
iskolába, óvodába viszi a gyermekét
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– Igen, egyrészt a tavasz miatt 
is ilyenkor kicsit talán nagyobb fi-
gyelem irányul az ilyen jellegű fej-
lesztésekre, ugyanakkor azonban 
szeretném felhívni a figyelmet arra 
is, hogy az infrastrukturális beru-
házások, az útfelújítások és az asz-
faltozások, a járdák állapotának fo-
lyamatos gondozása és megújítása 
azért is különösen fontos, mert a 
kényelmi szempontokon túlmenő-
en ez is hozzájárul a közlekedésbiz-
tonsághoz. Kiemelten fontos szem-
pont ugyanis az is, hogy mindenki 
szeretné biztonságban tudni a sze-
retteit és a gyermekeit, amikor azok 
munkába vagy iskolába indulnak, 
ötgyermekes édesapaként ezt a sa-
ját tapasztalataimból is nagyon jól 
tudom. Nagyon fontos tehát, hogy 
olyan körülményeket teremtsünk a 
hétköznapokban, amelyek megfe-
lelnek az itt élő emberek igényeinek 
és elvárásainak, ezért is van jelentő-
sége minden olyan apróbb fejlesz-
tésnek is, amelyik hozzájárul ah-
hoz, hogy itt, helyben, Csomádon 
mindenki nyugodtan indulhasson 
útnak reggelente, amikor dolgozni 
megy a munkahelyére vagy iskolá-
ba, óvodába viszi a gyermekét.

– A közelgő európai parlamenti 
választások fényében hogyan látja 
hazánk helyzetét a bonyolult nem-
zetközi viszonyok mellett?

– Mióta kitört a szomszédsá-
gunkban a háború, mi az első pil-
lanattól kezdve azt hangsúlyoztuk, 
hogy a béke oldalán állunk, annak 
érdekében pedig, hogy megkíméljük 
az emberéleteket, mielőbbi tűzszü-
netre van szükség. Ebben továbbra is 
következetesek vagyunk, semmilyen 
más elfogadható megoldást nem lá-
tunk az előállt helyzetre ma sem a 
tűzszüneten és a békekötésen kívül. 
Ezt a háborút minél előbb be kell fe-
jezni! Ezt többször is nyomatékosan 
hangsúlyoztunk az unióban, békevá-
gyunk azonban, sajnos, rendszerint 
süket fülekre talált Brüsszelben. Im-

már több mint két éve tart a háború 
Ukrajnában, és a június 9-i választá-
sok kiváló alkalmat jelentenek arra 
is, hogy a jelenlegi levitézlett brüsz-
szeli vezetőket olyan politikusokra 
cseréljük, akik képesek valóban fele-
lősségteljes cselekvésre, akik készek a 
béketeremtésre, s a háború helyett a 
tűzszünetet, a megbékélést részesítik 
előnyben. Ezek a választások tehát 
most elsősorban a háború és béke 
kérdésköréről szólnak, nekünk pedig 
egyértelműen jeleznünk kell a brüsz-
szeli bürokratáknak, hogy a magya-
rok a békét támogatják.

-Szerk.-

Madarak és fák napja 
A természet szeretete és 
védelme nálunk a Tuzson 

családban száz éves 
hagyományra tekint vissza. 

Mi ebbe nőttünk bele, 
születésünktől fogva az életünk 

része. A gyermekeimet is a 
zöld környezetünk megóvására 

nevelem, mert csak így lesz 
nekik is a mindennapok része a 

természet védelme. A dédapám, 
Tuzson János botanikus egész 

életét annak szentelte, hogy 
közelebb hozza az emberekhez 

a természetet. Ezzel a céllal 
alapította meg 1928-ban a 

Tuzson János Arborétumot, 
ahová gyakran elmegyünk a 

gyerekekkel, minden alkalommal 
hatalmas élmény az egész 

családnak.
Április 30 - A méhek napja
A tavasz beköszöntével a 
méhek kitakarítják kaptáraikat 
és felkészülnek a kirajzásra. A 
keresztény kalendárium a tavasz 
jelképének is tekinti.

Háború vagy béke? 
Erről is döntünk június 9-én. 
Fóton Szalay-Bobrovniczky 
Kristóf honvédelmi miniszterrel 
beszélgettünk háborúról, 
a NATO működéséről, és a 
hazánkra nehezedő uniós 
nyomásról.
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Április 26 - án a negyedik 
osztályosokkal bányalá-

togatáson jártunk a Malomvölgy 
Colas Északkő szobi bányaüze-
mében.

Megérkezve az üzemi és 
munkavédelmi szabályok meg-
ismerése után az egyéni védő-
felszerelések a védősisak és a lát-
hatósági mellény felvétele után 
indulhattunk is.

Rengeteg jó kellemes percet 
szerzett a gyerekeknek a telep-
hely összes érdekessége, mind 
az ipari kőbányászat kékesfekete 
kövének osztályozási munkála-
tainak folyamata, mind a telep-
hely járműparkja. Körbesétálva 
a telepen mindent megtekint-
hettünk, ki is próbálhattuk a jár-
műpark legnagyobb járművét, 
belepillantva az itteni dolgos 
hétköznapok pillanataiba. Jó 
szórakozás volt a tanulóknak a 
kőhalmok megmászása is.

Köszönjük a szívélyes fogad-
tatást, az élménydús napot. Na-
gyon jól éreztük magunkat.

Köszönjük a KSK - nak a 
gyermekek kisbuszokkal szállí-
tásában való segítséget!

Köszönjük, a lehetőséget, 
a szervezést és az élményeket  
Balogh Anikónak!

Szebeni Zsuzsa és 
Monoriné Oláh Ibolya

Látogatás a kőbányában 
a 4 .  osztályosokkal
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Az otthonfelújítási 
program

Milyen ingatlanok korszerűsítésére 
lehet pályázni:

Családi házakra igényelhető, melyek 1990.
december 31. előtt épültek, legyenek akár egy-, 
vagy többlakásos családi házak. A tulajdoni lap 
ingatlan megnevezései közül tehát fordítható az 
összeg a zártkerti-, külterületi-, belterületi lakó-
házakra, a sorházi-, illetve szabadon álló családi 
házakra, valamint ikerházakra is.

Az igénylő életvitelszerűen lakja az adott in-
gatlant: minimum 2024 május 1. óta kell ebben 
az ingatlanban bírjon bejelentett lakó-, vagy tar-
tózkodási hellyel, melyet szükséges lakcímkár-
tyával is igazolni.

Szükséges emellett, hogy az igénylő tulaj-
donjoggal, avagy holtig tartó haszonélvezeti 
joggal bírjon a pályázott ingatlanban. A tulajdoni 
hányad pontos mértékére vonatkozóan a feltétel 
jelen formája nem tartalmaz megkötést.

Összesen egy alkalommal lehet ugyanarra az 
ingatlanra felvenni a támogatást, és egy magán-
személy csak egyszer élhet vele

Ki igényelheti az otthonfelújítási támogatást:
Az igénylő házas-, illetve élettársát szerepel-

tetni kell a hitelügyletben, mint adóstárs. Kivétel 
ez alól, ha rendelkeznek megfelelő tartalmú va-
gyonmegosztó szerződéssel

• Magyar állampolgár, vagy Magyaror-
szágon már egy éve lakó-, illetve tartózkodási 
hellyel rendelkező EGT tagállam állampolgára

• Cselekvőképes és nagykorú természe-
tes személy

• Van magyar adóazonosító jele
• A kölcsön lejártáig nem tölti be a 75. 

évet. Azon igénylők esetében, akik ennek a felté-
telnek nem tesznek eleget szükséges egy olyan 
adóstárs bevonása, aki megfelel az életkorra vo-
natkozó előírásnak és a kölcsön törlesztőrészletét 
a jövedelme is elbírja.

• A kölcsön törlesztőrészletét elbírja a 
jövedelme. Ahogy klasszikus hiteleknél, úgy itt 
is érvényes az adósságfék szabálya. Vagyis a 
600.000 Ft-ot nem meghaladó keresetűek ese-
tében a fizetéseknek maximum az 50%-a, az 
ezt a bérezést elérők esetében maximum 60% 
fordítható a törlesztésre.

• Nincs 60 napnál régebbi, a bruttó mini-

málbérnél nagyobb közüzemi számla tartozása.
• Nincs a bruttó minimálbérnél nagyobb 

adó-, vagy köztartozása.
Nem szerepel sem ő sem adóstársa elma-

radással a KHR-ben, velük szemben veszteség-
leírással rendezett elmaradás sem szerepel a 
listában

Mekkora támogatásra számíthat az 
igénylő:

A beruházás költségvetésének van egy felső 
határa, melyet maximum 7 millió Ft-ban álla-
pítanak meg. Ennek az összegnek legfeljebb a 
85,7%-át teheti ki az otthonfelújítási támogatás, 
ami változó arányban oszlik meg egy kamatmen-
tes hitel, illetve vissza nem térítendő támogatás 
között.

A beruházás összköltségétől függően a támo-
gatás teljes összege tehát 2,5 és 6 millió Ft közé 
eshet. Ha az igénylő a teljes 7 milliós költség-
vetéssel számol, legfeljebb 6 millió Ft támoga-
tásra jogosult. 5 millió Ft-os költségvetés esetén 
ez 4.285.000 Ft támogatást, 3 millió esetén 
2.571.000 Ft-ot jelent.

A fennmaradó részt önerő fedezi, melynek 
alsó határát a teljes költségvetés 14,3%-ában 
határozza meg a dokumentum. Ha tehát 5 millió 
Ft-ból elkészülnek a munkálatok, elegendő 715 
ezer Ft, ha 3 millióból, akkor 429 ezer Ft önerő 
is, de természetesen ennél nagyobb arányban is 
alkalmazható.

Milyen arányban oszlik meg a 
támogatás és a kamatmentes hitel:
Elsősorban a régió fejlettsége, vagyis a já-

rás átlagjövedelme határozza meg a hitel és a 
támogatás arányát. Ám lényeges kikötés, hogy 
ezen belül a legalacsonyabb jövedelemmel bírók 
jogosultak a legkedvezőbb, és a legmagasabb 
keresettel bírók a legkedvezőtlenebb arányra a 
hitel és a vissza nem térítendő támogatás között.

Lényeges még az elért energiamegtakarítás 
mértéke is. A pályázat 30%-os javulást ír elő kö-
telezően, melyet a beruházás előtt és után kiállí-
tott energetikai tanúsítvánnyal kell igazolni. Ám 
legalább 40%-os elért energetikai javulás esetén 
a támogatási összegen belül további 5%-ban le-
het vissza nem térítendő támogatásra jogosult az 
igénylő a hitel kárára

A munkálatokkal kapcsolatos meg-
kötések:

Fő szabály szerint négyféle beruházásra 
hasznosíthatjuk a támogatást:

• Épület külső szigetelése
• Épület külső nyílászáróinak cseréje
• Fűtési rendszer korszerűsítése 
• Melegvíz-rendszer korszerűsítése
Mind az anyagdíjról, mind a munkadíjról 

köteles számlát benyújtani az igénylő, így a 
saját kezűleg végzett munka nem számolható 
el. Emellett a feltételrendszer véleményezésre 
bocsátott formája fajlagos költségeket is megál-
lapít, a gyakorlatban meghatározva a költségek 
maximumát.

A  támogatás jogszerű igénybevéte-
lének ellenőrzése:

Elvárás, hogy a beruházások révén épüle-
tenként legalább 30%-os energia megtakarítás 
valósuljon meg.

A beruházással az ingatlanon elért legalább 
30%-os energetikai javulást egy második energe-
tikai tanúsítvány benyújtásával, az elszámolni kí-
vánt költségeket pedig számlákkal kell igazolni.

A kamattámogatott hitellel kapcso-
latos megkötések:

Az államilag támogatott hitel kamatmentes, 
maximum 10 éves futamidővel. A munkálatokat 
a kölcsönhöz kapcsolódó rendelkezésre tartási 
időszakon belül kell elvégezni, melynek idősza-
ka 24 hónap, ez egyszeri alkalommal további 6 
hónappal hosszabbítható meg. Összesen tehát 
2-2,5 év áll rendelkezésre a beruházások befeje-
zésére. Ezt követ 3 hónap türelmi idő, ami után 
meg kell kezdeni a hitel visszafizetését. Mind a 
fent említett rendelkezésre tartási időt, mind a tü-
relmi időt bele kell érteni a 10 éves futamidőbe.

A hitel nem minősül jelzálogkölcsönnek, így 
ingatlanfedezetre nincs szükség hozzá, és a 
felújított épületre sem jegyeznek be jelzálogot. 
Viszont a támogatásban részesülő ingatlan nem 
értékesíthető mindaddig, amíg a hitel le nem jár 
vagy azt teljes mértékben vissza nem fizették.

Csomádon a vissza nem térítendő 
otthonfelújítási támogatás összege 2,5 millió 
Forint és 3,5 millió Forint az igényelhető hitel.

Balla Henriett
Otthonteremtési szakértő

Hitelszakértő Klub tag
mobil: +36 20 977 7165
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Kettő az 
egyben:

Anyák Napja van, az 
imádság (ROGATE) 

vasárnapja

2. Korintus 13:11 Egyébiránt 
örvendezzetek testvéreim, iga-
zodjatok helyre, bátorodjatok, 
ugyanarra törekedjetek, békes-
ségben legyetek, s a szeretetnek és 
békességnek Istene veletek lesz

Május első vasárnapján több-
szörös ünnep a mai nap. Minde-
nekelőtt az imádság (ROGATE) 
vasárnapja van. anyák napját is 
ünnepeljük. Szükségünk van (tes-
tünkben-lelkünkben) az ünnepek-
re, hogy elgondolkozzunk azon, 
ami magától értetődő, hogy meg-
köszönjük azt, amit természetesnek 
veszünk, hogy igazán tudatosítsuk 
azt, amit tudunk, hogy nemcsak 

szemünkkel, de szívünkkel is észre-
vegyük azokat, akik a legközelebb 
állnak hozzánk. A mai nap különö-
sen az édesanyákért adunk hálát, Az 
apostol a gyülekezet közösségéről 
ír, de szabad nekünk ezt szűkebb ér-
telemben a családra, az édesanyákra 
vonatkoztatni. Az első felszólítás 
így hangzik:

     ”...örüljetek, örvendezzetek!” 

Az a tény, hogy az apostol kiemel-
ten, első helyen foglalkozik az 
öröm kérdésével, azt jelzi: már ak-
kor is gond volt, s ma is gond van 
az öröm jótékony, nélkülözhetetlen 
jelenlétével közösségeinkben, gyü-
lekezetünkben, családunkban. Nem 
jellemző ránk az öröm, a derű, a 
bizakodó életszemlélet. Az európai 
országokban végzett egyik felmérés 

Erős vár a mi Istenünk
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szerint megelégedettség, a közhan-
gulat minősége szempontjából a 
magyarok az utolsó helyek egyikét 
foglalják el. Persze, ismerjük az oko-
kat, amikre hivatkozni szoktunk 
- történelmi, gazdasági tényezők -, 
de ezzel a magyarázattal mindig ha-
mis útra térünk. Ha gyermekeinket 
megkérdeznénk, hogy boldogok-e 
velünk, mellettünk, és azt válaszol-
nák, hogy „szó se róla, mert nyugati 
társaiknak sokkal drágább mobilte-
lefonjaik vannak, elegánsabb helye-
ken üdülnek, stb.”, akkor éreznénk: 
az adatolható tények ellenére nem a 
lényegről beszélnek.

Én nagyon remélem, kedves 
gyerekek, hogy a feltett kérdésre 
az a válasz fogalmazódik meg ben-
netek: „hát persze, hogy boldogok 
vagyunk, hiszen szépen süt a nap, 
szeretettel, megértéssel vesznek kö-
rül otthon, itt is jó kedvvel, hálás 
szívvel vagyunk együtt, hogy édes-
anyánkat köszöntsük”.

Ám az intés szól az édesanyák-
nak, a szülőknek is. Egy költő arra 
buzdítja az édesanyákat, hogy töb-
bet mosolyogjanak gyermekeire, 
mert az öröm, a derű valóságos nap-
fény kicsinyeik lelke számára. Hadd 
ismerjék fel ebben a belülről fakadó 
sugárzásban a teremtett világ szép-
ségét, Isten jóságának minket körül-
ölelő ragyogását!

Az élet egyben rendet is jelent. A 
teremtés arról szól, hogy Isten a ká-
oszban rendet teremt, de Szentlelke 
által rendet akar teremteni bennünk 
is, gondolataink, érzéseink világá-
ban, közösségeinkben, családjaink-
ban. Vajon milyen rendet követünk: 
az erő, a hatalom, az önzés, a pénz, 
a magam igaza, érdeke rendjét, vagy 
a szolgálatét, jóságét, szeretetét? Ez 
utóbbi azt jelenti: mindennek irá-
nyító, rendező elve az Istenre és egy-
másra figyelés, a megbocsátás, egy-
más segítése, a békességre törekvés. 
Külső dolgokban is megnyilvánul 
ez a rend: jut idő, figyelem, energia 
egymásra és az Isten dolgaival való 
foglalkozásra, gondolataink, indula-
taink, beszédünk és cselekedeteink 
is ehhez a rendhez igazodnak, nincs 
helye a bizalmatlanságnak, gyanak-
vásnak, nincs helye a bántó, sértő 
beszédnek, egymás elleni hadvise-
lésnek. Legyen hát szívünkben há-
laadás Isten felé mindazokért, akikre 
rábízott bennünket az Úr. Az alábbi 
vers is ezt erősíti bennünk:

Hívő édesanya
Az az édesanya
a legtöbbet tette,
aki gyermekeit
Jézushoz vezette.
A legszentebb ösvényt
nékik megmutatta, –

az az édesanya
a legtöbbet adta.
Én sem kívánok mást,
minthogy megérhessem:
gyermekeim lelkét
tudni szent kezedben.
Ösvényeden járva
házadban szolgálni,
velük együtt Téged
örökre imádni.
Sem elsők, sem utolsók

Április harmadik szombatján egy 
esős délelőttön nekiindultunk a 32. 
országos bibliaverseny döntőjére 
négy gyermekkel, akik elsők lettek 
korosztályukban egyházmegyénk-
ben. A csapat tagjai: Szabó Csa-
ba, Kreko Zalán, Hlogyik Tamás,  
Kóczián Nóra. A fasori Evangélikus 
Gimnázium ódon falai, és kb. 500 
fiatal, gyermek vártak bennünket és 
a két gyermekeiket elkísérő szülőt. 
Osztályteremről osztályteremre jár-
va – kísérve  a fiatalokat – vehetettek 
részt a János evangéliuma szerinti 
igékből összeállított feladatokban.

Sem elsők, sem utolsók sem let-
tünk, de reménység szerint  sokkal 
gazdagabban térhettünk haza. Ezért 
is mentünk, mi másért is tehettük 
volna… 

Lajtos János
evangélikus lelkész

Csomád-Őrbottyán

HA Ő VELÜNK, KI ELLENÜNK?

Bibliaversenyen
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Balla Piroska: 
Ha a szívem virág 
volna

Ha a szívem virág volna, 
minden reggel neked nyílna.
Minden reggel neked nyílna,
szeretetből lenne szirma.
Szeretetből lenne szirma,
illatával cirógatna.
Illatával cirógatna,
mosolyával átkarolna.
Ha a szívem virág volna. 

Minden évben május első 
vasárnapján köszöntjük az 
édesanyákat. 
Az óvodában is lezajlottak 
az anyák napi köszöntések. 
A gyerekek nagyon 
ügyesek voltak. Izgatottan 
készültek verssel, énekkel 
az anyukák, nagymamák 
köszöntésére. A mosoly, 
egy nagy ölelés és sok puszi 
minden gyermeknek járt 
meghatott édesanyjától, 
nagymamájától. 
Még egyszer szeretnénk 
köszönteni az édesanyákat 
az óvoda minden dolgozója 
nevében!

Bacskai-Verbóczky Csenge

anyák napja
az óvodában
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Márciusban lehetőségünk 
volt a nagycsaládos 

tagságunkkal két válogatott fut-
ball mérkőzésen is részt venni. 

A Magyar Labdarúgó Szövet-
ség kimondottam a nagycsalá-
dosok számára kialakított egy 
szektort, ahová vásárolhattunk 
jegyeket, és szurkolhatunk a 
Magyarország-Törökország és a 
Magyarország- Koszovó mérkő-
zésen is. Mindkét meccsre pá-
lyáztunk és sikerrel is jártunk. A 
NOE egy jegy esetén még a név-
átírásban is segített. A meccsek 
előtt 1 nappal meg is érkeztek a 
jegyeink. 

A mérkőzések a Puskás Aré-
nában zajlottak. 2024. 03. 22-
én Törökország ellen, 2024. 03. 
26-án Koszovó ellen játszott a 
Magyar Válogatott. Mindkét 
esetben zökkenőmentesen zaj-
lott a beléptetés. Teltház és jó 
hangulat fogadott bennünket. 
A nagycsaládos szektor a szöglet 
zászló mögött van, ennek ellené-
re nagyon jól láttunk mindent. 
Mindkét mérkőzés hatalmas 
élmény volt mind a gyerekek, 
mind felnőttek számára. Sajnos 
nem biztos, hogy tudtunk volna 
ilyen színvonalú mérkőzésekre 
jegyekhez jutni.  

Reméljük a közeljövőben is 
lesz lehetőségünk eljutni fut-
ballmeccsre vagy esetleg más-
milyen sporteseményre a NOE 
segítségével.

Köszönet a NOE-nak és a 
MLSZ-nek a kezdeményezésért!

-Papp Család-

SPORT

válogatott meccsen jártunk
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Iaido bemutató a Családi és Sportnapon
Ismét meghívást kapott a Csomádi Dai To Mi Iaido Dojo a Szadán megrendezésre került Családi és Sportnapra. A 

színpadi bemutató után közös gyakorlásra hívtuk a résztvevőket, ahol kicsik, nagyok és idősek is egy nagyszerű mozgás-
formát gyakorolhattak. A hangulat igazán magával ragadó volt, köszönjük a szervezőknek ezt a remek napot.

Edzések minden vasárnap 16.3o-18.oo között a Csomád Művelődési Házban, várunk mindenkit szeretettel.

Nagy Tamás Sensei
Renshi, 5.Dan Iaido
IMAF Official Instructor
Seishinkan Dōjō Wien
iaido-budapest.webnode.hu
www.iaido.at




